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Brzesko, dnia 3.12.2024r. 

 

Rada Miejska w Brzesku 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Brzesku 

 

Protokół Nr 5/2024 

5 posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska w dniu 20 listopada 2024 

– posiedzenie wspólne wszystkich komisji 

Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń UM w Brzesku ul. B. Głowackiego 51 

Obrady rozpoczęto 20 listopada 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:23  

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 

2. Piotr Duda 

3. Krystyna Gibała 

4. Zbigniew Łanocha 

5. Daniel Szczupał 

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

Burmistrz Tomasz Latocha 

Za-ca Burmistrza Grzegorz Brach,  

Skarbnik Gminy Celina Łanocha,  

Zastępca Dyrektora Marzena Zacher,  

Dyrektor Wydziału EKiS Urszula Białka. 

Ad.1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Komisji Daniel Szczupał otworzył posiedzenie komisji, witając uczestników. Na 

podstawie listy obecności, sprawdził obecność, a  następnie zarządził głosowanie  

i stwierdził prawomocność obrad. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 
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OBECNY: 5, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne: 

OBECNY (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

  

 Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

Porządek obrad komisji zawarty w zaproszeniu, stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Radny Daniel Szczupał odczytał porządek komisji; 

Komisja  przyjęła proponowany porządek obrad bez zmian. 

 Ad. 3. Informacja na temat uwag wniesionych  do protokołu komisji z posiedzenia odbytego w 

październiku 2024 r. 

 Komisja GKOSiR zatwierdziła protokół z posiedzenia komisji z dnia 16 października 2024 r.  

Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych  za rok szkolny 2023/2024. 

Pani Urszula Białka  – Dyrektor Wydziału Edukacji przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań 

oświatowych  za rok szkolny 2023/2024. Sprawozdanie członkowie komisji otrzymali w wersji 

elektronicznej wraz z materiałami na posiedzenia komisji. 

W dyskusji nad sprawozdaniem odniesiono się do potrzeb w zakresie  tworzenia klas 

integracyjnych w szkołach, zatrudniania  nauczycieli wspomagających oraz edukacji włączającej. 

Radna Agnieszka Mastalska – Sowa zwróciła uwagę na wielkości dotacji  oraz działalność 

przedszkoli niepublicznych, w  latach niżu demograficznego. 

Na zapytania radnej odpowiedziała szczegółowo  Dyrektor Urszula Białka.  

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach zwrócił uwagę, iż to rodzice wybierają przedszkole dla 

swojego dziecka. Może to być przedszkole publiczne lub niepubliczne. Jeśli w kolejnych latach niżu 

demograficznego pojawi się sytuacja , że  będzie mało dzieci, to należy się zastanowić  nad  

urealnieniem sieci przedszkoli w naszej gminie.  

Burmistrz Tomasz Latocha – odnosząc się do przedstawionego sprawozdania , zwrócił uwagę na 

wielkość subwencji oświatowej jaka wpływa do budżetu gminy. Na realizacje zadań z zakresu 

oświaty Gmina Brzesko otrzymuje środki finansowe , które wystarczą na pokrycie tylko 53 procent 

wydatków, resztę,  47 procent musi pokryć gmina z własnego budżetu. Gmina Brzesko jako 

samorząd robi wszystko, by placówki oświatowe  były dobrze przygotowane  i odpowiednio 

dostosowane do potrzeb  dzieci . 
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Po dyskusji opinia komisji: 

 Głosowano w sprawie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych  za rok szkolny 

2023/2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

  Ad. 5. Przyjęcie rocznego programu współpracy Gminy Brzesko z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 

rok 

Burmistrz Tomasz Latocha dokonał szczegółowego omówienia projektu uchwały jw. 

Pytań nie zgłoszono. 

Opinia komisji: 

Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy 

Gminy Brzesko na rok 2025 z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa 

w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

 Ad. 6. Podatki i opłaty lokalne. Analiza wysokości podatków na 2025 r. 

Burmistrz Tomasz Latocha oraz Zastępca Dyrektora Marzena Zacher  omówili projekt uchwały  

w sprawie  określenia inkasentów  i stawek prowizyjnego ich wynagradzania za inkaso podatku 

rolnego, podatku leśnego, podatku od nieruchomości. 
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Radny Bogusław Babicz – poprosił o zwrócenie uwagi na błędny zapis zawarty w projekcie 

uchwały, a dot. wyszczególnienia przy danej osobie , że jest  „sołtysem”. Czy taki zapis jest zgodny 

z ustawą ? i czy jest potrzebny?. 

Zastępca Dyrektora Marzena Zacher  - wyjaśniła, że zapis jest  dobry, taki ma być zgodny z 

prawem. Wynika to z zaleceń wskazanych przez Ministerstwo. 

 Głosowano w sprawie: 

pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie określenia inkasentów  i stawek 

prowizyjnego ich wynagradzania za inkaso podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 

nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

Zastępca Dyrektora Marzena Zacher  - omówiła szczegółowo projekt uchwały w sprawie 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Bogusław Babicz zapytał w sprawie propozycji wysokości stawki podatku zawartej  

w uzasadnieniu do projektu uchwały, która jest niższa od stawki zaproponowanej w samych 

projekcie uchwały. Dlaczego zdecydowano się na podwyższenie tej stawki ?skoro propozycja była 

inna. Uważa, że należy  powrócić do pierwotnej propozycji, ponieważ niższa stawka  podatku 

byłaby korzystniejsza dla mieszkańców. 

Pani Marzena Zacher – wyjaśniła iż wskazana w uzasadnieniu  projektu uchwały niższa stawka 

jest omyłkowo wpisana. Przedstawiła  z czego wynika. 

Radna Barbara Borowiecka zapytała , jaka kwota wpłynie do budżetu gminy w wyniku 

zaproponowanych podwyższonych stawek podatkowych?. Mając na uwadze  coroczny wzrost 

zapotrzebowania na wydatki bieżące,  na zadania i inwestycje, a także zapewnienie sprawnego  

funkcjonowania gminy, podwyżka jest nieunikniona. Należy podkreślić, że stawki podatków są 

sukcesywnie i cyklicznie podwyższane ustawowo. 

Padła odpowiedź od Burmistrza , że jest to szacowana kwota 2.120 tysięcy zł. Ponadto w swojej 

wypowiedzi nawiązał do wielkości stawek zaproponowanych w projekcie uchwały. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach – nawiązał do propozycji radnego Babicza  o obniżenie 

zaproponowanych stawek podatkowych. Jeśli chcemy nadal realizować inwestycje, to niestety ale 
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podwyżki muszą być, bo inaczej gminy nie będzie na nic stać. Jeśli  padła propozycja obniżki, to 

poprosił by wskazać z realizacji jakiego zadania należy zrezygnować w roku przyszłym.  

Radny Adam Kwaśniak – zapytał jakie wpływy i zyski do budżetu będzie miała gmina po 

podwyższeniu stawek podatkowych : 

od budynków lub ich części: 

 mieszkalnych -  0,95 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej,  

 związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 6,95 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej,   

Radny Bogusław Babicz - zapytał jakie wpływy i zyski do budżetu będzie miała gminy po 

podwyższeniu stawek podatkowych : 

od gruntów: 

 pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,40 zł od 1 m2 powierzchni, 

Na zapytania radnych szczegółowo odpowiedziała Pani Marzena Zacher. 

Burmistrz Tomasz Latocha poinformował, że w ubiegłym roku powiat przeprowadził 

modernizację ewidencji gruntów i budynków, co wprowadziło wiele zmian. Podwyżki  stawek 

podatkowych są  potrzebne. W wyniku tych zmian w porównaniu z rokiem poprzednim  gmina 

zyska przeszło 2 mln złotych. Środki uzyskane będą mogły zostać przeznaczone na inwestycje  oraz 

realizacje różnych zadań dla mieszkańców.  

Radna Anna Lubowiecka zapytała, czy zaproponowane w uchwale podwyżki stawek podatków 

lokalnych są uwzględnione w projekcie budżetu gminy na przyszły rok na wskazane w projekcie 

realizacje zadań i inwestycji?.  

Burmistrz Tomasz Latocha – odpowiedział, że tak , wskazał co zostało zaplanowane do 

wykonania. Odniósł się do pomyłki pisarskiej w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Po dyskusji opinia: 

Głosowano w sprawie: 

pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Krystyna Gibała, Daniel Szczupał 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bogusław Babicz, Zbigniew Łanocha 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

 Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach dokonał szczegółowego mówienia projektu uchwały  

w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych, podkreślając, że jego przyjęcie jest niezbędne  dla zapewnienia środków koniecznych 

do realizacji kluczowych  zadań gminy jakim  jest wywóz odpadów komunalnych i pokrycie 

kosztów wywozu.  

W dyskusji Radni zadawali pytania i poprosili o wyjaśnienia jakie będą skutki finansowe dla 

budżetu gminy wprowadzenia tej uchwały?, oraz co było głównym powodem tego,  że tych 

środków tak dużo brakuje . Jakie działania dodatkowe planuje gmina  aby zminimalizować  

w przyszłości taką dopłatę . 

Skarbnik Celina Łanocha podała ,że na dopłatę do wywozu odpadów brakuje około  75 tysięcy zł. 

Następnie dyskutowano na temat wysokości opłat za wywóz odpadów bio oraz gabarytów, które 

w ostatnich latach znacznie wzrosły. W szczególności zauważono, że odpadów bio, zwłaszcza na 

terenach wiejskich, jest coraz więcej, a mieszkańcy często wystawiają po kilkanaście worków przy 

swoich posesjach. W związku z tym zwrócono uwagę na konieczność rozważenia zmian w zakresie 

pobierania opłat za odpady bio. Wskazano również na potrzebę zmiany sposobu odbioru 

odpadów segregowanych i gabarytów, ponieważ duża ilość odpadów bio i gabarytów, szczególnie 

z terenów wiejskich, stwarza wyzwania logistyczne dla Spółki BZK i finansowe dla gminy. Należy 

zatem zastanowić się nad efektywniejszymi metodami ich zbiórki i zagospodarowania. Ustalono 

iż co roku gmina przeznacza na wywóz odpadów bio i odpadów wielkogabarytowych kwotę 2 mln 

zł.  

Opinia komisji : 

Głosowano w sprawie: 

pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Bogusław Babicz, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

NIEOBECNI (1) Piotr Duda 

 

Następnie Skarbnik Gminy Celina Łanocha  szczegółowo omówiła projekty uchwał w sprawach 

dotyczących budżetu gminy, w tym planowanych wydatków oraz dochodów: zmiany Uchwały 

Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024 oraz zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w 

Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na 

lata 2024 - 2041. Zwróciła uwagę na najistotniejsze zmiany, jakie zostały wprowadzone do 

projektów uchwał, i wyjaśniła ich wpływ na finanse gminy. Dodała, że projekty zostały dokładnie 

przeanalizowane. 

 

 Ad. 7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Rady Miejskiej w Brzesku  Dariusz Bruc – zapytał w sprawie zorganizowanego  

w ostatnim czasie polowania na dziką zwierzynę w lesie Szczepanowskim. Czy planowane są 

 w najbliższym czasie dodatkowe odstrzały przez Koła Łowieckie ?. 

Do zapytania radnego odniósł się Burmistrz Tomasz Latocha – nie posiada takich informacji na 

dzień dzisiejszy.  

 

Ponadto: 

 Głosowano w sprawie: 

Komisja zapoznała się z Pismem  Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Małopolskich dot.  ograniczenia 

uciążliwości odorowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Krystyna Gibała, Daniel Szczupał 

BRAK GŁOSU (2) 

Bogusław Babicz, Zbigniew Łanocha 
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NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

Komisja otrzymała pisemne informacje na temat zimowego utrzymania dróg  na terenie Miasta  

i Gminy Brzesko,  przygotowaną przez merytoryczny wydział UM ( stanowi załącznik).  

Ponadto Przewodniczący Komisji Daniel Szczupał  udzielił szczegółowych i wyczerpujących 

informacji dotyczących  kosztów oraz przebiegu działań związanych z odśnieżaniem dróg i ulic na 

terenie gminy Brzesko  przez Spółkę BZK , w poprzednim sezonie.  

 Głosowano w sprawie: 

Komisja zapoznała się z Informacją na temat Zimowego utrzymanie dróg gminnych na terenie 

Gminy Brzesko w sezonie zimowym 2024/2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

BRAK GŁOSU (1) 

Bogusław Babicz 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Duda 

Ad. 8. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenia komisji, przewodniczący komisji Daniel Szczupał 

podziękował wszystkim obecnym za aktywny udział w dyskusji i współpracę. Na tym zakończono 

posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji GKOSIR 

Rada Miejska w Brzesku 

(-)Daniel Szczupał 

Płyta z nagraniem komisji znajduje się w aktach Biura Rady  

Przygotowała : Inspektor  Marta Kółkowska 

 

 


